
Ohlédnutí
Rozsvícení	stromečku

Vánoční stromeček každoročně svítil u obchodu 

COOP a také tu probíhala akce Rozsvícení 

stromečku, kterou pořádáme vždy první 

adventní neděli. Bohužel se na tomto místě 

nedaří pěstovat smrček, který byl jako tradiční 

adventní strom pravidelně zdoben. Také toto 

místo u silnice již nebylo vyhovující pro tak 

významnou a navštěvovanou akci. 
V příštím roce dojde k revitalizaci obecní návsi. 

Tady bude stát nový strom, který převezme úkol 

být stromkem vánočním.
Když jsem se procházela Butovsí, hledala jsem 

vhodné řešení pro letošní rozsvícení 3. prosince. 

Jako nejkrásnější strom byl vybrán smrk 

u bytovky. Bylo to sice neobvyklé místo, 

ale strom o to kouzelnější. Nejvíce nám však 

pomohla matka příroda, když se první adventní 

víkend rozhodla zasypat větve a celou krajinu 

sněhem. 
O program k rozsvícení se postaraly děti, které 

svými zimními a vánočními říkankami vykouzlily 

úsměv na našich tvářích. Pod stromečkem 

zazněly koledy za doprovodu kláves, na které 

přijel zahrát učitel Radomír Říha. Nechyběl ani 

tradiční butovský svařáček a opékání špekáčků.
Máme ještě jedno místo v Butovsi, které si 

zaslouží pro svoji vánoční výzdobu velkého 

obdivu. Je to naše vlakové nádraží. Až budete 

mít příležitost, dojděte se podívat, co vidí 

projíždějící z oken večerních vlaků. Tak krásnou 

zastávku jinde nemají.
Iveta Nyčová

Mikulášská	nadílka
Jako každý rok i letos naši obec navštívil svatý 

Mikuláš se svojí skupinou.
Bylo to v úterý 5. prosince, kdy děti a jejich 

rodiče netrpělivě čekali na jeho příchod.
Mikuláš, anděl i čertík navštívili toho večera 

44 dětí a rozdali každému balíček sladkostí.
Děti byly vzorné a měly nachystány básničky, 

písničky a dokonce i hraní na flétnu a housle.
Č e r t í k  s e  to h o  ve č e ra  s t ra š n ě  n u d i l , 

protože neměl vůbec žádnou práci. V Butovsi 

jsou totiž děti nejhodnější.
Mikulášská parta tímto děkuje všem za kouzelný 

večer a příští rok se bude zase těšit.
Jitka Švihová

Souhrn	usnesení	zastupitelstva	obce	Butoves
7. zasedání zastupitelstva 6. 12. 2023
 Bezúplatný převod pozemku mezi obcí Butoves a Královéhradeckým krajem p. p. č. 153/21 o výměře 75 m2, ostatní plocha – silnice.
 Dohoda o narovnání se společností Profesionálové a. s., IČO: 288 06 123, na základě které společnost Profesionálové a.s. uhradí škodu ve výši 

507 431,70 Kč.
 Smlouva o úhradě nákladů na likvidaci a soustřeďování vybraného plastového odpadu s Procter & Gamble Czech Republic s.r.o. IČ 270 86 72.
 Smlouva o úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady tabákových výrobků s Nevajgluj a.s. IČO: 19180632.
 Smlouva o právu provést stavbu č. 15/2023 s Královéhradeckým krajem IČO: 70889546. Stavba řeší rekonstrukci silnice z Butovsi do Tuře. 
 Smlouvu o smlouvě budoucí darovací číslo stavby: 33192 se Správou silnic Královéhradeckého kraje, příspěvkové organizace IČO: 70947996.
 Rozpočtové opatření č. 5/2023 – příjmy a výdaje ve výši 1 047 930 Kč. Na straně příjmů obsahuje zejména finanční vyrovnání od firmy Profesionálové a. s., 

dotaci na veřejné osvětlení a vyšší daňové příjmy. Ve výdajích: prostředky na veřejné osvětlení, komunální odpad a na vybavení jednotky dobrovolných 
hasičů. 499 630 Kč je na nespecifikované rezervy, předpokládá se využití až v dalším roce.

 Návrh přebytkového rozpočtu na rok 2024 s příjmy 5 617 770 Kč, výdaji 4 337 606 Kč a přebytkem ve výši 1 280 164 Kč. Závazným ukazatelem rozpočtu jsou 
jednotlivé paragrafy rozpočtu.

 Kalkulace ceny stočného pro rok 2024, a to 21,74 Kč bez DPH/m³. (Cena, která by odpovídala nákladům na ČOV, je 80,26 Kč/m³ bez DPH. Obec po celou 
dobu provozu ČOV cenu stočného dotuje).

 Nákup poukázek v hodnotě 1 000 Kč pro občany trvale žijící v obci ve 
věku nad 70 let, celkem za 25 000 Kč.

 Dodatek č. 1 rámcové smlouvy s Vodohospodářskou obchodní 
společností a.s. IČO: 60109149.

 Finanční dar pro obec Kacákova Lhota na provoz Mateřské školy 
Kacákova Lhota ve výši 5000 Kč.

 Objednání projektové dokumentace ve stupni k provedení stavby od 
firmy Projektservis Jičín s. r. o. IČO: 25297538. 

 Starosta Bob Šviha je určený zastupitel pro tvorbu zprávy uplatňování 
Územního plánu Butoves.

 Podání žádosti o dotaci z výzvy MAS Podchlumí č. 6 IROP – Veřejná 
prostranství I. 

 Podání žádosti o dotaci z výzvy MAS Podchlumí č. 5 IROP – Doprava I.
 Podání žádosti o dotaci z Ministerstva kultury podprogram č. 3 informační centra veřejných knihoven – na vybavení knihovny notebookem, 

dataprojektorem a plátnem z Ministerstva kultury ve výši 70 %.
 Darovací smlouva s Knihovnou Václava Čtvrtka, IČO: 370967 na částku 6 000 Kč. 
 Prodloužení termínu – aktualizace internetových stránek obce do 31. 3. 2024.
 Odměna za výkon funkce neuvolněného předsedy výboru zastupitelstva od 1. 1. 2024 ve výši 3 085 Kč za měsíc. Odměna bude poskytována ode dne 

zvolení do funkce předsedy výboru.
 Odměna za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce od 1. 1. 2024 ve výši 1 521 Kč za měsíc.

8. zasedání zastupitelstva 22. 12. 2023
 Střednědobý výhled rozpočtu 20252026.
 Přebytkový rozpočet na rok 2024 s příjmy 5 617 770 Kč, výdaji 5 027 606 Kč a přebytkem ve výši 590 164 Kč. Závazným ukazatelem rozpočtu jsou jednotlivé 

paragrafy rozpočtu.
 Rozpočtového opatření č. 6/2023 s příjmy a výdaji ve výši 137 483 Kč. Na straně příjmů obsahuje zejména vyšší a nižší daňové příjmy a vyšší úroky z vkladů. 

Ve výdajích náklady na elektřinu a plyn v Butovance, dary, kulturní akce, rozmetadlo na sůl, vývoz popelnic, PC pro účetní a DPH a nerealizované veřejné 
osvětlení.

 Jmenována inventarizační komise ve složení: předsedkyně p. Jitka Švihová, členové p. Jitka Švihová ml. a p. Dagmar Benešová.
 Příspěvek ve výši 700 Kč pro dospělého a 1 400 Kč pro dítě do 18 let na zvýšené náklady na energie pro každého obyvatele s trvalým pobytem v Butovsi, 

který si podá žádost do 30. 11. 2024.
 Energetická koncepce obce od firmy Moore Advisory CZ s.r.o.
 Smlouva o dílo s Gplus s.r.o. IČO: 45537691 na zřízení a provoz mapového serveru obce Butoves.

Úvodní	slovo	starosty
Vážení spoluobčané, 
pomalu nám končí rok 2023, v tomto roce se 

nám podařilo opět zřídit jednotku dobrovolných 
hasičů, její velitel Jaromír Kolář absolvoval 
několikadenní školení a je připraven vést 
jednotku v případě potřeby.

Získali jsem dotaci na vytvoření místní 
energetické koncepce, která je zveřejněna 
na webu obce a k nahlédnutí na obecním úřadě. 
Dokončili jsme chodník ke kolejím, který už nám 
dlouho dobře slouží. Máme dotaci na výměnu 
veřejného osvětlení, které se díky rychlému 
nástupu zimy zatím nepodařilo zrealizovat. 
Výměna proběhne hned, jak to počasí dovolí. 
Přinese nám to poměrně velkou úsporu 
elektrické energie. 

Podařilo se nám zadarmo získat kontejner 

na textil, který bude v lednu umístěn u prodejny 
potravin.

Protože jsou ceny energií i nadále hodně 
vysoké, rozhodli se zastupitelé i v dalším roce 
vyplácet příspěvek, jeho výše se změnila, bude 
to 700 Kč pro dospělého a 1400 pro dítě do 18 
let. Žádost dostanete do schránek s tímto 
zpravodajem, podat ji můžete již v lednu. 

Podařilo se nám obec Butoves zařadit mezi 
obce, které mohou provádět legalizaci 
a vidimaci. Absolvoval jsem školení na krajském 
úřadě, proto od 1. ledna si můžete v úředních 
hodinách nechat provést ověření podpisu nebo 
ověření kopie dokumentů.

Téměř po deseti letech se nám podařilo 
ukončit spor s firmou Profesionálové a. s., která 
celou škodu vzniklou obci Butoves již uhradila, 
jednalo se o 507 431, 70 Kč. Jde o škodu vzniklou 
při výstavbě splaškové kanalizace a ČOV.

V příštím roce budeme žádat o dotace 
na rekonstrukci návsi a výstavbu chodníku 
nad dráhou. Začátkem roku snad budeme mít 
stavební povolení na rekonstrukci Butovanky. 
Chceme i nadále rozvíjet naši obec tak, aby se 
nám všem tady dobře žilo.

Budeme se i nadále snažit organizovat tradiční 
k u l t u r n í  a  s p o r t o v n í  a kc e ,  p o p l a t k y 
za komunální odpad a psy nadále u nás v obci 
nebudou.

Moc děkuji všem, kteří pomáhají organizovat 
kulturní a sportovní akce pro své spoluobčany, 
bez nich bychom měli život v obci nudný. 

Přeji Vám, aby rok 2024 byl rokem plným 
krásných chvil a zážitků, abyste si našli čas 
na odpočinek a své koníčky. 

Bob Šviha
starosta obce

4/2023  čtvrtletník
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Silvestrovské	
sportování	

Poslední  letošní  sportování  se  koná 
na Silvestra v 10 hodin na hřišti u bytovky. 

Podle toho, kolik se sejde sportovců, bude buď 
nohejbal nebo fotbálek. 

Miloš Vaníček     Dne 27. prosince 2023 nás opustil

 pan Zdeněk Jiránek
Věnujme tichou vzpomínku
 na výjimečného člověka, 

který se do posledních chvil aktivně 
věnoval Klubu seniorů v naší obci. 
 Nezbývá mi, než vyjádřit hlubokou 

soustrast rodině a blízkým 
přátelům a pronést skromné 
„Zdeňku, za vše děkujeme“.

Bob Šviha



Svatováclavské	čaje
15. akce Klubu seniorů Butoves
30. září 2023
Od posledního společného setkání uplynulo 
po nucené přestávce neuvěřitelných 35 dnů. 
Klub seniorů Butoves nezůstal bez aktivity. 
Připomněli jsme si dobroty při rožnění selátka, 
výlet do Dvora Králové nad Labem, kde jsme si 
s úžasem v galerii prohlédli 6000 drahokamů 
a  vzácných minerá lů ,  návštěvu v  Z O O 
a přehradu Les Království. Za zorganizování 
v ý l e t u  j s e m  j e š t ě  j e d n o u  p o d ě ko v a l 
organizátorům Standovi Krásnému, Liboru 
Vobrátilovi a Slávce Burešové.
Při svatováclavských čajích jsme si připomněli 
Den české státnosti. Hlavně jsme se ale přišli 
pobavit a zatančit si. Už první tóny svižné polky 
nenechaly dlouho nikoho sedět u stolu, brzy se 
sál zaplnil tanečníky a začala velmi přátelská 
a bezstarostná zábava. Nezapomněli jsme ani 
na tradiční cvičení v 16 hodin. 

Zábavu ukončila v 18 hodin závěrečná znělka.
Zdeněk Jiránek

Narozeniny	členů
16. akce Klubu seniorů Butoves 
Butovanka, 7. října 2023
Na naši 16. letošní akci jsme se sešli na počest 
jubilantů narozených v měsících srpnu, září 
a říjnu. Vyzval jsem jednotlivé oslavence, 
aby předstoupili do čela sálu a požádal manžele 
Bílkovy, aby jménem vedení klubu předali 
jubilantům gratulaci a malou pozornost. Sólem 
oslavenců začala zábava a melodie kláves Slávka 
brzy zaplnila nedočkavými tanečníky celý 
parket. Během krásně se rozvíjející zábavy 
členové klubu Vráťa Bílek a Venda Sezima 
rozdali na stoly skleničky, které z džbánků 
doplnili vínem, abychom společně všem 
přítomným mohli připít na zdraví. 

Všichni povstali a vzájemně si popřáli. Zábava 
byla vydařená, proto hudebník Slávek hrál 
o hodinu déle, než bylo původně ohlášeno.

 Zdeněk Jiránek

Drakiáda
V sobotu 7. října 2023 se v prostoru hřiště a pole 
za bytovkou konala drakiáda. Přestože toto 
místo ještě není pro akci tradiční, přišly 
butovské i přespolní děti v doprovodu svých 
rodičů a prarodičů užít si příjemné odpoledne. 
Jitka Švihová s dětmi vyráběla a zdobila papírové 
větrníky, Radek Nyč učil děti lisovat jablečný 

mošt, hasiči připravili ohniště na opékání 
špekáčků, o které se postarala Katka Hyršalová. 
Draci, které si děti na akci přinesly, nad polem 
létali parádně, a tak jsme si všichni společně 
mohli drakiádu bezvadně užít. 
Akce pro děti jsou velmi oblíbené a my jsme moc 
rádi, že je můžeme připravovat. Moc děkujeme 
všem, kteří na drakiádu přišli a přispěli svojí 
dobrou náladou. 

Iveta Nyčová

Grilování	špekáčků	
při	písničkách	
harmonikáře

17. akce Klubu seniorů Butoves 
14. října 2023 
Opékání špekáčků na připraveném ohýnku 
plánujeme pro nás seniory, členy klubu, jako 
vzpomínku na naše mládí, kdy jsme jako vesničtí 
kluci a děvčata chodívali pást husy a skotačit 
u ohýnku. K dobré pohodě patří vždy i příjemné 
počasí. Protože však podle předpovědi u nás 
na plánovanou sobotu krásně být nemělo, 
rozhodli jsme se, že letos přemístíme celou akci 
do lokálu Butovanky a špekáčky si ugrilujeme. 
Proto jsme akci tentokrát nenazvali opékání, 
ale grilování špekáčků. 

Do Butovanky dorazilo 25 členů klubu, které 
jsem přivítal na naší letošní 17. akci. Ta se stala 
vzpomínkou na naše mládí, ale i poděkováním 
za pomoc našemu klubu. Klub jsme zakládali 
téměř před 13 roky proto, aby akce klubu 
pomáhaly nám seniorům alespoň na chvíli 
zapomnout na trable, které s sebou stáří přináší, 
abychom se mohli setkat s přáteli a společně 
se pobavit. 
V 15 hodin přijel harmonikář. Při jeho 
doprovodu jsme se všichni dvě hodiny velmi 
dobře bavili. Poděkování patří nejen jemu, 
ale všem, kteří svou dobrou náladou přispěli 
k další zdařilé akci.

 Zdeněk Jiránek

SDH	–	sběr
	elektroodpadu	a	železa
15. října proběhl sběr železa a el. odpadu 
pod palcem místních hasičů. Kdo měl zájem, 
tak nepotřebné elktrické spotřebiče a železný 
odpad připravil u domu, hasiči vše naložili 
a odvezli. Železný odpad do prostoru ČOV 

a elektro odpad do obecní garáže. V dalších 
dnech následoval odvoz firmou k tomu určené. 
Děkujeme všem za pomoc.

 Milan Havelka

Odpolední	čaje
18. akce Klubu seniorů Butoves 
21. října 2023
Ranní mlha nám dokazovala, že letní dny jsou 
neúprosně u konce. Nepříjemné sychravé 
počasí neslibovalo příliš velkou návštěvnost naší 
odpolední zábavy. K naší  radosti  mlha 
dopoledne zeslábla a odpoledne se objevilo 
i sluníčko. K velkému překvapení jsem přivítal 
na sále 45 nadšenců dobré zábavy. V tak hojném 
počtu přišli do Butovanky dobře se pobavit. 
O dobrou zábavu se postaral náš hudebník 
Standa, kterého jsem po delší době přivítal mezi 
námi. Všem jsem popřál, ať se naše letošní 
18. akce vydaří. Pak jsme se dobře bavili až 
do 18 hodin a díky přátelům jsme úplně 
zapomněli na vše, co nás trápilo.

Zdeněk Jiránek

Halloween
Příznivci strašení, strašidel a dýňohraní 
se potkali v Butovance v neděli 29. října. Nejprve 
jsme společně dlabali dýně a vytvořili jsme 
si lampiony. Děti i dospělí v strašidelných 
kostýmech večeřeli dýňovou polévku, kterou 
uvařila čarodějnice, společně jsme si zatančili 
na strašidelné diskotéce, soutěžili a za odměnu 
dostávali strašidelné perníčky. 
Po setmění se strašidelný průvod procházel 
Butovsí a lampiony z dýní rozsvítily vchody 
do domů, obchodu i obecního úřadu. 
Halloween se stává tradicí i v naší obci, je to 
příležitost užít si radosti z času společně 
stráveného s dětmi. Děkuji všem, dospělým 
i dětem, kteří se akcí pro děti účastní, kteří je 
pomáhají organizovat. Děkuji také za velkou 
pomoc Frenkiemu a Lence, kteří vždy ochotně 
připraví krásné prostředí pro dětské akce 
v Butovance. 

Iveta Nyčová 

Odpolední	čaje
19. akce Klubu seniorů Butoves 
4. listopadu 2023
Velmi sychravý začátek listopadu potvrzoval, 
že podzim se všemi nepříjemnostmi (chladno, 
jednolitá oblačnost, déšť) je nezadržitelně tady. 
Takové počasí ohrožovalo návštěvnost naší 
19. akce. A to se také potvrdilo. Tentokrát jsem 
po zahajovací znělce přivítal na sále pouhých 
29 seniorů. Ale počasí se toho dne umoudřilo 
a sluníčko se na nás za okny usmívalo. A že se 
rádi veselíme, jsme dokázali i tu sobotu, kdy 
jsem rád své přátele přivítal na našem 
19. letošním setkání. Požádal jsem milého 
hudebníka Standu, ať už své prsty zaboří 
do svých kláves a svižnou polkou zahájí příjemné 
odpoledne. Potleskem všichni vyjádřili radost 
z toho, jak se těší na příjemně strávené 
odpoledne provázené překrásnými melodiemi. 
Brzy na sále nechyběly nedočkavé taneční páry 
a rozproudila se tradičně pro všechny přítomné 
velmi příjemná zábava. Po 16. hodině nechybělo 
ani tradiční cvičení „praní prádla“. Rádi jsme si 
všichni zatančili i mazurku.
Příjemně prožité odpoledne ukončila v 18 hodin 
za potlesku přítomných tradiční závěrečná 
znělka. Na každé takové setkání s Vámi se vždy 
velmi těším a za ně Vám děkuji. 

Zdeněk Jiránek 

Vánoční	dílny
Nasbírat dostatečné množství přírodního 
materiálu a připravit adventní dekorace zabere 
mnoho času. A to i když si potřebujete vyrobit 
dekorace pouze pro svoji domácnost. Kolik času 
tomu musely věnovat Katka Hyršalová a její 
dcera, když pro nás nachystaly vše potřebné, 
abychom takové předvánoční tvoření mohly 
uskutečnit v Butovance a vše měli připravené. 
A navíc jsme se měli možnost inspirovat 
adventní výstavou již hotových výrobků.
Tato tradiční akce patří k těm nejvíce oblíbeným. 
Společně jsme se 18. listopadu předvánočně 
naladili, ochutnali perníčky, vyrobili adventní 
výzdoby pro naše domy a domácnosti. 
Děkujeme za příjemně strávené odpoledne.

Iveta Nyčová

Bowling	Sedmihorky
V sobotu 25. listopadu 2023 TJ Butoves 
uspořádala pro členy a příznivce 8. ročník 
bowlingového turnaje v Sedmihorkách, 
spojeným s pěším výletem po Českém ráji. Tato 
akce každoročně symbolizuje konec sportovní 
s e z ó n y,  j e  p o d ě k o v á n í m  č l e n ů m  T J 
za odvedenou práci během roku a příznivcům 
za podporu naší TJ.

Výletu se sněhovou nadílkou, který odstartoval 
v Butovsi na nádraží, se zúčastnilo 15 členů, 
pokračoval vlakem do Turnova – zastávky a dále 
přes rozhlednu Hlavatici, zasněženým borůvčím 
ke křížové Kalvárii na hraně skalního masivu, 
malé občerstvení v hospůdce na Valdštejně, 
přes skalní Sedmihorská města až do sedmi
horské bowlingové herny.
Do samotného turnajového klání se na všech 
čtyřech drahách, v příjemné sportovně
kamarádské atmosféře zapojilo 28 dospělých 
a 4 děti.
Z kvalifikačních kol se do finálového turnaje 
probojoval požadovaný počet hráčů s náhozem 
nad 100 bodů. Samotný turnaj plný zvratů 
a překvapení v mužské kategorii skončil v tomto 
pořadí:
1. Filip Hyršal: 141 b., 2. Milan Havelka: 127 b., 
3. Fredy Hlawatschke: 104 b.
V ženské kategorii:
1. Kateřina Hyršalová: 98 b., 2. Dáša Benešová: 
91 b. 3. Kateřina Jandová: 89 b.
V dětské kategorii:
1. Nela Jandová: 88 b., 2. Štěpán Hyršal: 80 b., 
3. Jula Pribišová: 70 b.
V í těz ů m  a  vš e m  h rá č ů m  g rat u l u j e m e 
za předvedené výkony, a nejen jim TJ Butoves 
přeje do nového roku vše nejlepší, hodně 
sportovních, pracovních, životních úspěchů 
a především pevné zdraví a překonání jakkoli 
těžkých situací s hlavou vzhůru.

 Karel Formánek, TJ Butoves 

Odpolední	čaje
20. akce KSB
25. listopadu 2023 ve 14 hodin
Příjemné sobotní odpoledne si popřáli všichni 
přítomní, kteří přišli na naši letošní dvacátou 
akci. Dvacátá, dalo by se říci, že tak trochu 
„jubilejní“. Úvod akce byl jiný, než jsme zvyklí. 
Patřil děvčatům, nám známým z tanečního 
kroužku z Lomnice nad Popelkou, které 
pod vedením milé paní Šimůnkové předvedly, 
co nového si pro tuto příležitost připravily.
Této sobotní akce jsem se bohužel nemohl 

účastnit ,  protože mne musel  syn Aleš 
pro zdravotní potíže odvést do nemocnice, 
kde mne deset dnů ošetřovali.
Podle informací členů výboru klubu se zábavy 
účastnilo 44 seniorů, a jako obvykle se akce 
velmi vydařila. Během ní ještě Faninka 
Louthanová svým pěkným vystoupením 
přivítala přicházející Vánoce.

 Zdeněk Jiránek

Výroční	členská	schůze	
SDH	Butoves

V pátek 15. prosince se na sále Butovanky konala 
VČS SDH Butoves.
Začátek byl velmi smutný, neboť začal uctěním 
památky dlouholetých členů paní Lazákové 
a pana Škalouda, kteří nás v roce 2023 opustili. 
Další dění již bylo o poznání příjemnější, protože 
hodnocení uplynulého roku bylo více než 
parádní a trocha té chvály nikdy neuškodí. Velké 
poděkování jsme obdrželi za uspořádání 
okrskové soutěže, ale i za další akce, jako byla 
účast na soutěžích, brigády, pořádání kulturních 
a  s p o l e č e n s k ýc h  a kc í ,  ú d r ž b a  n á d r že 
ke koupání… Za to vše jsme sklidili chválu 
od přítomné starostky Okresního sdružení Jičín 
paní Steinerové. Důležitý a nezbytný byl i krok 
ke zřízení jednotky kategorie JPO. Dále probíhá 
ve spolupráci s obcí dovybavení hasičské 
techniky. Plány na další rok jsou velké a chceme 
nastolenou laťku minimálně udržet po všech 
stránkách. Děkuji všem přítomným za účast.

Milan Havelka

Místní	energetická	
koncepce

Obec Butoves získala 90% dotaci na vytvoření 
energetické koncepce obce, která je již 
vytvořena, schválilo ji zastupitelstvo a chceme 
se jí řídit. Tento dokument je vystaven na webu 
obce a je také k nahlednutí na obecním úřadě. 
Obsahuje doporučení, jak snížit závislost 
na vnějších energetických zdrojích skrze účinná 
energetická opatření. Občanům obce poskytuje 
náhled na to, jak lze účinně snížit spotřebu 
energií. Je zde spočítána celková spotřeba 
energií v obci a potenciál na možnou vlastní 
výrobu.
Všem domácnostem může posloužit jako 
náhled, jak velkou fotovoltaickou elektrárnu 
mohou mít na své střeše a jakou by mohla mít 
výrobní kapacitu za rok.
Koncepce obsahuje 10 konkrétních opatření, 
které bychom mohli v blízké době realizovat. 
Pokuste se koncepci prostudovat, může Vám 
pomoci.

Bob Šviha

Příspěvky
Od ledna máte možnost podat žádost 
o příspěvek na energie ve výši 700 Kč dospělí 
a 1 400 Kč dítě. 

Dále obec vyplácí příspěvky na aktivity dětí 
1 000 Kč na školní rok.
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